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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2018. május 24-ei, munkaterv 

szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Módi Miklós, Süli Ildikó 

és Torma Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Hezler Gabriella és Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 5 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen volt, majd 

ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat. Javasolta, hogy az 1. napirendi pontot zárt ülés 

keretében tárgyalják.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

77/2018. (V.24.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2018. 

május 24-ei munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

 
Nyílt ülés: 

1. Időskorúak szolgáltatási igényeinek felmérésére irányuló kezdeményezés 

2. A Képviselő-testület 2018. május 29-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 
 

Zárt ülés: 

3. A gyermekorvosok támogatási kérelme (szóbeli előterjesztés) 

4. Egyedi szociális kérelmek elbírálása  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 
 

1. NAPIRENDI PONT:  Időskorúak szolgáltatási igényeinek felmérésére irányuló 

kezdeményezés 
 

Deák Sándorné, SZETA elnök elmondta, hogy a Szegényeket Támogató Alapítvány részéről indult a 

kezdeményezés. Az alapítvány a nehezített élethelyzetben lévők támogatására alakult és megpróbál az 
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alapítvány civil formában részt venni és segítséget nyújtani az embereknek. Azt tapasztalták, hogy a 

fiatalabbakhoz, a gyerekes családokhoz a rendszer lefedettsége miatt könnyebb eljutniuk, mint az 

idősebbekhez. Azt gondolta, hogy minden településnek előbb utóbb rendelkeznie kell egy idősügyi 

koncepcióval, ami előre tervezi, hogy milyen szolgáltatásokat, ellátásokat nyújtson a város. Továbbá 

azt is tudni kell, hogy milyen szükségletek vannak. Ennek alapján 2010-ben már készült egy idős 

felmérés Oroszlányban, melyben kb. 1100 fő vett részt.  A körülményeikre, egészségügyi állapotukra, 

anyagi helyzetükre, szociális ellátás ismertségére, továbbá milyen segítségre lenne szükségük 

kérdéskörben készült a felmérés. Ezt a felmérést vették alapul, amikor a kérdőívet állították össze. A 

kiküldésre került kérdőíven már változtattak, finomítottak a pénzügyi helyzet kérdésein. 

El kell döntenie a testületnek, van-e igény arra, hogy átlássa a településen élő idős emberek életét. Az 

idős emberek száma gyarapszik, a 60 éves korosztály felettieket mérnék fel. Ez alapján tudna a város 

dönteni, hogy bővíti az ellátórendszerét.  

 

dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a szakma részéről már többször jött jelzés az időskorúak 

szolgáltatásaival kapcsolatban. Jogszabályi kötelezés is van, azonban az időskorú lakosok részéről is 

vannak jelzések. Ezért a fejlesztési tervezéshez mindenképpen szükséges pontosan ismerni, milyen 

típusú szolgáltatási igények lennének, és hány fővel tervezzenek. Évek óta nincs pályázati lehetőség a 

feladatellátás bővítésére, ezért is javasolta polgármester úrral, hogy kerüljön felmérésre a 

szolgáltatások igénye. Döntés kellene a kérdőíves felmérésre, továbbá a módszer pénzügyi fedezetét is 

meg kellene tárgyalni. A felmérés személyes lenne, melyet szakmabeliek végeznék. Azt is meg 

kellene vizsgálni, hogy ha nem igénylik a szolgáltatást, miért nem, így tájékoztatási felmérési része is 

lenne a dolognak. Azt kérte a bizottságtól, tegyen javaslatot arra, hogy szükséges-e a kérdőív, ha 

szükséges, milyen tartalommal, mikor kezdődjön a felmérés, milyen célcsoport tekintetében, és kik 

végezzék.  

 

Torma Lajos bizottság tag kérdése az volt, van-e olyan tapasztalat arra, hogy mennyi idő alatt végzik 

el a felmérést az adott városban. Ez azért fontos, hogy a következő költségvetés összeállításánál már 

tudjanak konkrétumokról beszélni. 

 

Deák Sándorné SZETA elnök elmondta, hogy négynél több személyt nem lehet naponta felmérni. 

Kb. 3 hónap alatt el lehet ezt a feladatot végezni, azonban az adatokat fel kell dolgozni, ha az 

megtörtént, azt követően jó két hét alatt végleges eredmény születhet. 

 

Lackovics Irén intézményvezető helyettes elmondta, hogy a korábbi felmérésben ő is részt vett. 

Akkor az volt a módszer, hogy az orvosi körzetek alapján osztották fel a várost. Arra meghatározott 

idő volt. Akkor 1176 kérdőív született, a 60 év fölöttieket kérdezték, ez 1/5-e volt a 60 év feletti 

létszámnak. Fontos hogy a képviselő-testület döntsön arról, hogyan tovább, hiszen ezek a számok a 

korábbi felmérés megerősítése, csak nagyobb számokkal. Több lesz az egyedülálló, a segítségre 

szoruló stb. Említette Borbálát, ahol sokan szeretnének a szolgáltatásban részt venni, de ahhoz egy 

akadálymentesített busz kellene, ami nem csak Borbálát, hanem a kistérséget is körbe tudná járni. 

Sokat vár a felméréstől és attól is, hogy ezután milyen döntés fog születni.  

 

Torma Lajos bizottsági tag véleménye az volt, ha a bizottság javaslatát a képviselő-testület 

jóváhagyja, a legrövidebb időn belül meg kell kezdeni a felmérést, minél előbb számok legyenek, 

hogy a jövő évi költségvetés tervezésénél a sorhoz összeget tudjanak rendelni.  

 

dr. Mátics István elnök az „időskorúak” szót elhagyná, inkább megjelölné a kort. A 60 év feletti 

korosztályt javasolta felkeresni, hogy a korábbi felméréssel összehasonlítható legyen. Kérdése az volt, 

hogy önkéntesekkel oldanák-e meg a felmérést?  

 

dr. File Beáta jegyző elmondta nem, ha most döntés születik, szakmai szervezetektől árajánlatot kér, 

hogy mennyiért lehetne ezt a felmérést lefolytatni.  

 

dr. Mátics István elnök kérdése az volt, hogy a korábbi felmérésnél, hogy azonosították magukat a 

felmérést végzők? 
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Deák Sándorné, SZETA elnök elmondta, hogy a felmérést a Szociális Szolgálat kollégái 

munkaidőben végezték, így ismerték az idősek a kollégákat, de volt kitűzőjük is.  

 

dr. File Beáta jegyző kérdése az volt, hány fő a kérdőívet kitöltők javasolt létszáma? 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy 2017. december 31-én 4541 fő volt a 60 év felettiek 

száma, annak az 1/4-e kb. 1100 fő. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

78/2018. (V.24.) ESZB határozata 

a 60 év felettiek szociális szolgáltatási igényeinek felméréséről 

 

Az Egészségügyi és Szociális Bizottság javasolja a 60 év felettiek szociális szolgáltatási igényeinek 

felmérését a módosított kérdőív kitöltésével. A célcsoport 1/4-e kb. 1100 főre irányuljon a kérdőív 

kitöltése. Felkérik a jegyzőt, hogy készítse elő a felmérés rendszerét.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

Lackovics Irén intézményvezető helyettes és Deák Sándorné SZETA elnök 15 óra 44 perckor elhagyták 

a bizottság ülését.  

 

2. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2018. május 29-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzata 

Módosításáról 

 

dr. Mátics István elnök ismertette, hogy a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottságba Orbán Ferenc 

képviselőt jelölték tanácsnoknak.  

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

79/2018. (V.24.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzata Módosításáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-

testületének Szervezeti és Működési Szabályzata Módosításáról” című előterjesztést.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi költségvetéséről szóló rendelet módosítása 

 

dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a szolidaritási adó könyvelésének technikai módosításáról van 

szó. 
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Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

80/2018. (V.24.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi költségvetéséről szóló rendelet módosítása” 

 című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2017. évi 

költségvetéséről szóló rendelet módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

 

Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2017. évi költségvetésének végrehajtásáról 

 

dr. File Beáta jegyző elmondta, 2 határozati javaslat van, az egyik a beszámoló elfogadása, a másik 

polgármester urat érinti. 

 

Torma Lajos bizottsági tag ügyrendi javaslata az volt, hogy a határozati javaslat pontjairól külön 

szavazzanak.  

 

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az ügyrendi javaslatról. 

 

A bizottság az ügyrendi javaslatot nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

81/2018. (V.24.) ESZB határozata 

ügyrendi javaslatról 

 

Az Egészségügyi és Szociális Bizottság elfogadta azon ügyrendi javaslatot, hogy a „Beszámoló 

Oroszlány Város Önkormányzata 2017. évi költségvetésének végrehajtásáról” című előterjesztés 

határozati javaslatának pontjairól külön szavaznak. 

  

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

dr. Mátics István elnök kérte szavazzanak az előterjesztés határozati javaslatának 1 pontjáról. 

 

A bizottság az előterjesztés határozati javaslatának 1. pontját nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

82/2018. (V.24.) ESZB határozata 

a „Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2017. évi költségvetésének végrehajtásáról” 

című előterjesztés határozati javaslatának 1. pontjáról 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2017. 

évi költségvetésének végrehajtásáról” című előterjesztés határozati javaslatának 1. pontját.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

dr. Mátics István elnök kérte szavazzanak az előterjesztés határozati javaslatának 2. pontjáról. 

 

A bizottság az előterjesztés határozati javaslatának 2. pontját nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag 

részvételével, 3 igen szavazattal és 2 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

83/2018. (V.24.) ESZB határozata 

a „Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2017. évi költségvetésének végrehajtásáról” 

című előterjesztés határozati javaslatának 2. pontjáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2017. 

évi költségvetésének végrehajtásáról” című előterjesztés határozati javaslatának 2. pontját.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

dr. Mátics István elnök kérte szavazzanak a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A bizottság a rendelet-tervezetet nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

84/2018. (V.24.) ESZB határozata 

a „Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2017. évi költségvetésének végrehajtásáról” 

 című előterjesztés rendelet-tervezetéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2017. 

évi költségvetésének végrehajtásáról” című előterjesztés rendelet-tervezetét.   

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2018. évi költségvetéséről szóló rendelet módosítása 

 

 

dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a 2018. évi költségvetésben át kell vezetniük a már elfogadott 

döntéseket, módosításokat.  

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

85/2018. (V.24.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2018. évi költségvetéséről szóló rendelet módosítása” 

 című előterjesztés véleményezéséről 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2018. évi 

költségvetéséről szóló rendelet módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: dr. Mátics István elnök 

 

 

dr. Mátics István elnök javasolta, ha a szociális területről lenne javaslat a 17. napirenddel 

kapcsolatban, akkor egy rendkívüli ülés keretébe döntenének a jelölésekről. Kérése az volt, hogy ne az 

utolsó pillanatban tegyék meg javaslataikat. 

 

dr. File Beáta jegyző tájékoztatásként elmondta, hogy rendkívüli összevont bizottsági ülést tartanak 

június 5-én, a rendkívüli képviselő-testületi ülés pedig június 7-én lenne az óvoda fejlesztésével 

kapcsolatban. 

 
További kérdés, hozzászólás nem volt, ezért 16 órakor a bizottság nyílt ülését bezárta és zárt ülést 

rendelt el.  

 

K.m.f. 

 

 

 

 dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


